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ZÁZNAM  
z 12. zasadnutia Predsedníctva Agentúry na podporu výskumu a vývoja (P APVV)  

zo dňa 11.01.2024 

Prítomní členovia: 
RNDr. Imrich Barák, DrSc.; prof. M. Phil. Jozef Bátora, PhD.; Ing. Štefan Boháček, PhD.; 
doc. MUDr. Ing. RNDr. Peter Celec, DrSc. MPH; Dr. h. c. Ing. Peter Fodrek, PhD., hosť. prof.; 
Ing. Mgr. Tibor Gregor; PhDr. Zdenka Mansfeldová, CSc; Dr. Ing. Robert Mistrík; prof. RNDr. 
Peter Moczo, DrSc.; Mgr. Robert Ševčík, PhD. 

Ospravedlnení členovia: 

Riaditeľ APVV: 
JUDr. Stanislav Mydlo 

Tajomníčka predsedníctva: 
Ing. Alena Bokrošová 

Program zasadnutia: 

1) Predseda P APVV privítal členov P APVV a otvoril zasadnutie. 

2) Členovia P APVV schválili program zasadnutia s doplnenými ďalšími bodmi v časti 
Rôzne na návrh členov P APVV. 

3) Členovia P APVV schválili záznam z 11. zasadnutia P APVV konaného dňa 11.10.2023. 

4) Členovia P APVV potvrdili prerokovania per rollam v nasledovných bodoch (UZN 1): 

a. výška FP na projekt pri VV MVP 
b. výzva SK-PL 2023 - navýšenie rozpočtu 
c. znenie Programu "VEGA" 

5) Riaditeľ APVV informoval, že dňom 17.1.2024 končí funkčné obdobie predsedu P APVV 
a vyzval prítomných členov, aby navrhli kandidátov na predsedu P APVV. Navrhnutí boli 
dvaja kandidáti: Dr. Ing. Robert Mistrík a Dr. h. c. Ing. Peter Fodrek, PhD., hosť. prof. 
Členovia P APVV pristúpili k voľbe predsedu. Počtom 6 hlasov, t. j. nadpolovičnou 
väčšinou všetkých členov P APVV bol za predsedu zvolený Dr. Ing. Robert Mistrík 
(UZN 2). 

6) Riaditeľ APVV informoval, že dňom 17.1.2024 končí funkčné obdobie podpredsedu 
P APVV a vyzval prítomných členov, aby navrhli kandidátov na podpredsedu P APVV. 
Navrhnutý bol jeden kandidát: Dr. h. c. Ing. Peter Fodrek, PhD., hosť. prof. Členovia 
P APVV pristúpili k voľbe podpredsedu. Počtom 9 hlasov, t. j. nadpolovičnou väčšinou 
všetkých členov P APVV bol za podpredsedu zvolený Dr. H. c. Ing. Peter Fodrek, PhD. 
(UZN 3). 

7) V nadväznosti na ukončenie funkčného obdobia tajomníčky P APVV riaditeľ navrhol, 
aby doterajšia tajomníčka Ing. Alena Bokrošová pokračovala aj v ďalšom funkčnom 
období. Členovia P APVV hlasovaním schválili tento návrh (UZN 4). 

8) Riaditeľ APVV informoval o potrebe doplnenia dvoch nových členov odborových rád, 
a to z dôvodu končiaceho mandátu v prvom funkčnom období v Rade pre spoločenské 
vedy a z dôvodu vzdania sa mandátu člena v Rade pre pôdohospodárske vedy. 
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Pri kreovaní návrhov nových členov by sa mali zohľadniť chýbajúce špecializácie 
v tej ktorej odborovej rade. Členovia P APVV diskutovali možné nominácie 
z predložených návrhových listov. Po diskusii a zohľadnení chýbajúcich špecializácií 
členovia P APVV navrhli, aby člen Rady pre spoločenské vedy pokračoval vo svojej 
funkcii v druhom funkčnom období a pripravili návrh na doplnenie člena Rady 
pre pôdohospodárske vedy. Návrhy schválili hlasovaním (UZN 5). 

 

Rada pre spoločenské vedy 

Por.č. Člen rady Pracovisko 

1 Doc. Ing. Vlastimil Borůvka, PhD. 

Česká zemědělská univerzita v Praze 
FLD, KZDB 
Kamýcká 129 
165 00 Praha - Suchdol 
Česká republika 

 

Rada pre pôdohospodárske vedy 

Por.č. Člen rady Pracovisko 

1 prof. Ing. Zdeněk Dvořák, PhD. 

Žilinská univerzita v Žiline,  
Fakulta bezpečnostného  
inžinierstva 
Ul. 1. mája 32 
010 26 Žilina 

 

9) Riaditeľ vysvetlil potrebu prípravy návrhu úplného znenia výzvy pre mladých vedeckých 

pracovníkov VV MVP 2024 pre účely jeho zaslania na VAIA v súlade s ich záväznou 

metodikou. Odpovedal na všetky pripomienky a otázky členov P APVV k predloženému 

návrhu. Členovia P APVV diskutovali o postupe panelového hodnotenia. Docent Celec 

a doktorka Mansfeldová sa vyjadrili, že proces bodového hodnotenia je zbytočne zložitý 

vzhľadom na prítomné váhovanie jednotlivých kritérií. Riaditeľ vysvetlil, že uvedené je 

v súlade s metodikou VAIA. Docent Celec a profesor Bátora sa vyjadrili, že odborové 

rady by mali mať vyššie právomoci pri kontrole hodnotenia žiadostí panelmi. Doktor 

Barák nesúhlasí s tým, aby rady zasahovali do výberu úspešných projektov, 

ale pripomenul, že odborové rady plnia dôležitú úlohu pri výbere jednotlivých členov 

zahraničných odborných panelov a tiež pri manažovaní bežiacich projektov. Pán inžinier 

Gregor a pani doktorka Mansfeldová navrhujú vypustiť v Prílohe č.2 Postup hodnotenia 

a hodnotiace kritériá formuláciu v bode 16. písm. a), nakoľko by podľa ich názoru rada 

mala brať do úvahy výsledky hodnotenia panelu a nemala by ich spochybňovať. Riaditeľ 

vysvetlil, že panely budú zriaďované jednotlivými odborovými radami až po uzatvorení 

výzvy a zohľadnení potrieb na počet panelov v jednotlivých radách podľa podaných 

žiadostí. Riaditeľ tiež upozornil, že vo výzve nemôžu byť podporené projekty, ktoré sú 

hodnotené vo vybraných  výzvach VAIA/Výskumnej agentúry. Členovia P APVV schválili 

vypustenie formulácie v bode 16. písm. a) v Prílohe č.2 Postup hodnotenia a hodnotiace 

kritériá. 
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Členovia P APVV tiež diskutovali o podmienke uvedenej v Prílohe č.3 Zásady tvorby 

rozpočtu, a to o potrebe zverejnenia príspevku osoby s aktívnou účasťou na konferencii 

v publikáciách, resp. zborníkoch z konferencií. Doktorka Mansfeldová upozornila, 

že publikácie, či zborníky už nie sú vydávané z každej konferencie. Za aktívnu účasť 

na  konferencii sa považuje prijatý „paper“, ktorý už ale nebýva uverejňovaný v zborníku 

z konferencie, nakoľko účastník ho plánuje publikovať vo vedeckom časopise. Profesor 

Moczo navrhol úpravu znenia textácie tak, aby bol príspevok z konferencie adekvátne 

publikovaný. Profesor Bátora navrhol vypustiť z textu podmienku zverejnenia príspevku 

v publikáciách s konferencií, nie každý príspevok je už vhodný na publikovanie, 

na druhej strane pre mladých vedeckých pracovníkov je dôležitá spätná väzba na ich 

príspevok od účastníkov konferencie. Podpredseda P APVV doktor Fodrek informoval, 

že na konferenciách v oblasti priemyslu sú stále zverejňované kvalitné príspevky 

v publikáciách z konferencií, preto by mali byť jednotlivé prípady posudzované 

individuálne. Predseda P APVV navrhol zverejnenie aspoň abstraktu príspevku 

dohľadateľného na internete. Pán inžinier Gregor navrhuje upraviť textáciu 

na „...osobnou aktívnou účasťou na konferencii, t. j. vrátane príspevku, ktorý bude 

publikovaný a dohľadateľný“, dôležitá je podľa neho samotná účasť na konferencii. 

Členovia P APVV následne schválili úpravu textácie v Prílohe č.3 Zásady tvorby 

rozpočtu.  

Členovia P APVV schválili hlasovaním upravené úplné znenie verejnej výzvy 

pre mladých vedeckých pracovníkov VV MVP 2024 pre účely jeho zaslania na VAIA 

v súlade s ich záväznou metodikou (UZN 6). 

10) Riaditeľ vysvetlil plán financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií (2024 - 2026), 

a to plánovanú výzvu na podporu popularizácie výskumu, vývoja a inovácií, na ktorú je 

plánovaná alokácia 600 tis. EUR s maximálnou výškou podpory na 1 projekt 50 tis. EUR. 

Príspevky by mali byť poskytnuté už bežiacim projektom vo všeobecných výzvach 

APVV. Členovia P APVV po diskusii požiadali riaditeľa o prípravu dvoch návrhov 

na prerokovanie na najbližšie zasadnutie P APVV, a to využitie uvedených finančných 

prostriedkov vo všeobecnej výzve VV 2024 a tiež formou samostatne vyhlásenej výzvy. 

11) Riaditeľ vysvetlil konflikt záujmov vo vzťahu k odborovým radám APVV v zmysle 

„Záväznej metodiky“ VAIA. Členovia P APVV po diskusii konštatovali, že prednosť pred 

záväznou metodikou VAIA má platné znenie zákona č. 172/2005 Z. z. a úprava konfliktu 

záujmov, ktorá je v ňom obsiahnutá (§ 27 ods. 1 citovaného zákona).Vzhľadom 

na uvedené členovia P APVV požiadali riaditeľa, aby pri riešení konfliktu záujmov 

postupoval podľa ustanovení zákona č. 172/2005 Z. z. a v prípade potreby informoval 

o takto zvolenom postupe aj VAIA.  

12) Predseda vysvetlil problematiku záverečnej správy projektu PP-COVID-20-0102, 

v ktorej riešiteľ uviedol nesplnenie cieľov projektu. Projekt bol odborovou radou 

vyhodnotený ako riešený na vynikajúcej úrovni. Členovia P APVV diskutovali 

o možnostiach riešenia uvedenej situácie a ako v budúcnosti zabezpečiť a kontrolovať 

plnenie stanovených cieľov v projektoch. Napríklad po vzore Európskej komisie formou 

zábezpeky časti finančných prostriedkov, ktoré by boli poskytnuté až po splnení 

stanovených cieľov projektu alebo formou vymáhania finančných prostriedkov v prípade 
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nesplnenia cieľov projektu. Členovia P APVV požiadali riaditeľa o vypracovanie 

právneho stanoviska, v ktorom by boli zosumarizované právne kroky, ktoré je možné 

vykonať vo vzťahu k predmetnému projektu, resp. navrhnúť do budúcna postup 

na riešenie takýchto situácií. 

13) Riaditeľ informoval členov P APVV o návrhu novej výzvy na podporu prípravy a podania 

žiadostí do schém ERC v rámci Programu Agentúry na podporu výskumu a vývoja 

„Posilnenie účasti SR v európskej spolupráci vo výskume a vývoji“ v prípade, že by bol 

dostatok finančných prostriedkov v rozpočte APVV. Členovia P APVV súhlasili 

s návrhom. 

14) Riaditeľ informoval členov P APVV, že nebolo zo strany MF SR vyhovené žiadosti APVV 

o navýšenie mzdových prostriedkov pre potreby manažovania činnosti medzinárodných 

expertných panelov. Po schválení členmi P APVV by APVV, na základe súhlasu 

MŠVVaŠ SR, požiadala preto MF SR o preklasifikáciu časti finančných prostriedkov 

APVV na mzdové prostriedky. 

15) Rôzne 

a. Členovia P APVV diskutovali o problematike ChatGPT v súvislosti s podávaním 

projektov. 

b. Riaditeľ informoval o projekte v rámci H2020 – GRANteD, na ktorom APVV 

spolupracovala s inštitútom Joanneum Research za účelom analýzy potenciálnych 

faktorov ovplyvňujúcich rodovú rovnosť pri prideľovaní výskumných grantov. Projekt 

bol ukončený a APVV dostala návrhy a odporúčania na riešenie uvedenej 

problematiky. 

c. Profesor Moczo navrhol častejšie zasadnutia P APVV s menším okruhom 

dôležitých tém. Členovia P APVV súhlasili s návrhom. 

d. Členovia P APVV diskutovali o možnosti využitia kapitálových výdavkov 

v projektoch APVV. Riaditeľ vysvetlil, že pôvodné nastavenie podpory výskumu 

a vývoja bolo rozdelené tak, že APVV mala financovať podporu prevádzky 

výskumných inštitúcií a kapitálové výdavky mali byť financované v rámci fondov EÚ. 

V súčasnej situácii je potrebná v APVV preklasifikácia finančných prostriedkov 

na základe súhlasu MF SR a tiež obnova IT systému. 

e. Profesor Bátora navrhol zvýšiť informovanosť verejnosti o činnosti APVV napríklad 

formou informačných dní, workshopov a výročnej konferencie. Členovia P APVV 

diskutovali o možnostiach APVV. Docent Celec navrhol aj využitie YouTube videí 

na informovanie verejnosti. Riaditeľ vzhľadom na rozpočtové a administratívne 

možnosti APVV súhlasil s konaním výročnej konferencie v roku 2024 a s prípravou 

dokumentov na informovanie verejnosti v spolupráci s odborovými radami. 

Za účelom vypracovania informatívnych dokumentov plánuje zriadiť aj pracovnú 

skupinu v APVV, ktorej členmi budú aj zástupcovia z odborových rád.  

f. Doktor Barák navrhol, aby APVV spolupracovala so zahraničnými agentúrami, 

ktoré podporujú výskum a vývoj za účelom získavania skúseností s manažovaním 

zahraničných expertných panelov. 
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Uznesenia: 

UZN 1 Členovia P APVV potvrdili hlasovania per rollam uvedené v bode 4. 
UZN 2 Členovia P APVV zvolili za predsedu P APVV Dr. Ing. Roberta Mistríka. 
UZN 3 Členovia P APVV zvolili za podpredsedu P APVV Dr. h. c. Ing. Petra Fodreka, 

PhD., hosť. prof. 
UZN 4 Členovia P APVV schválili tajomníčku P APVV Ing. Alenu Bokrošovú. 
UZN 5 Členovia P APVV schválili návrh na doplnenie členov OR APVV podľa 

požiadaviek predsedov rád. 
UZN 6 Členovia P APVV schválili hlasovaním upravené úplné znenie verejnej výzvy 

pre mladých vedeckých pracovníkov VV MVP 2024 pre účely jeho zaslania 
na VAIA v súlade s ich záväznou metodikou. 

   ........................................... 
Zapísala:   Ing. Alena Bokrošová 
   tajomníčka predsedníctva 

   ........................................... 
Schválil:  Dr. Ing. Robert Mistrík 
   predseda predsedníctva 

V Bratislave dňa 11.01.2024 
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